



**МІНІСТЭРСТВА
АХОВЫ ЗДРАОЎЯ
РЭСПУБЛІКІ БЕЛАРУСЬ**

вул. Мяснікова, 39, 220030, г. Мінск
тэл. (+375 17) 222 65 47, факс (+375 17) 222 46 27
сайт: www.minzdrav.gov.by
e-mail: mzrb@belemt.by
«ПАШТАР»: 7000861@mail.gov.by
р/р BY89AKBB3604900000100000000
у ААГ «ААБ Беларусбанк», БИК АКБВВУ2Х
УНП 100040892

**МИНИСТЕРСТВО
ЗДРАВООХРАНЕНИЯ
РЕСПУБЛИКИ БЕЛАРУСЬ**

ул. Мясникова, 39, 220030, г. Минск
тел. (+375 17) 222 65 47, факс (+375 17) 222 46 27
сайт: www.minzdrav.gov.by
e-mail: mzrb@belemt.by
«ПАШТАР»: 7000861@mail.gov.by
р/р BY89AKBB3604900000100000000
в ОАО «АСБ Беларусбанк», БИК АКБВВУ2Х
УНП 100049892

12.05.2022

№ 3-100/21

На №

Посольство Республики Индия
в Республике Беларусь
ул. Собинова, 63
220040, г. Минск

О трудоустройстве

Министерство здравоохранения Республики Беларусь (далее – Министерство здравоохранения) свидетельствует свое глубокое уважение Посольству Республики Индия в Республике Беларусь и по вопросу процедуры трудоустройства индийских граждан, выпускников белорусских медицинских университетов, имеет честь сообщить следующее.

Постдипломная подготовка иностранных граждан в Республике Беларусь, окончивших белорусские медицинские университеты, осуществляется в клинической ординатуре (резидентуре). Сроки подготовки составляют от 3 до 5 лет в зависимости от специальности.

После окончания первого года подготовки в клинической ординатуре (резидентуре) законодательством Республики Беларусь разрешается иностранным гражданам сдавать квалификационный экзамен интернатуры по специальности. При успешной сдаче экзамена выдается сертификат о прохождении интернатуры, дающий право занимать должности врачей-специалистов в Республике Беларусь.

Для зачисления в клиническую ординатуру (резидентуру) иностранные граждане, в том числе граждане Республики Индия, должны обратиться в любой медицинский университет Республики Беларусь или государственное учреждение «Белорусская медицинская академия последипломного образования» и пройти собеседование для установления уровня владения русским языком.

Пользуясь случаем, Министерство здравоохранения еще раз выражает уверенность в своем высоком уважении и надеется на дальнейшее плодотворное сотрудничество в области медицинского образования.

Заместитель Министра

Д.В.Чередниченко

Unofficial translation

Ministry of Health of the Republic of Belarus

12.05.2022 № 9-28/8981

Embassy of the Republic of
India
in the Republic of Belarus
Sobinova str. 63, Minsk

Ministry of Health of the Republic of Belarus (hereinafter - the Ministry of Health) presents its compliments to the Embassy of the Republic of India in the Republic of Belarus and with the reference to the request regarding the procedure of employment of Indian nationals graduated from Belarusian Medical Universities has the honor to inform the following.

Post-graduate training of foreign citizens in the Republic of Belarus graduated from Belarusian Medical Universities is conducted in the Clinical Residency. The course duration is 3-5 years depending on medical specialisation of a student.

After the successful completion of the 1st year of the Clinical Residency foreign students have the right granted by the legislation of the Republic of Belarus to have a qualification internship examination. Provided that internship examination is passed successfully, the student gets a Certificate of Internship Completion and gets the right to practice in the Republic of Belarus (hold a position of a Doctor with corresponding specialization).

To be admitted to the Clinical Residency, foreign citizens (including Indian nationals) have to apply to any Medical University of the Republic of Belarus or State Institution "Belarusian Medical Academy of Post-Graduate Education" and pass an interview for the evaluation of the Russian Language proficiency.

The Ministry avails itself of the opportunity to renew to the Embassy of India the assurances of its highest consideration.

Deputy Minister of Health

D.V. Cherednichenko